

မုၢ်အူခုၣ်ဟဲထီၣ်လၢလၢၢ်သ့ၣ်လးအယးအံၤမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

လၢၢ်သ့ၣ်လးစၢ်ပူၤထးပူၤမုၢ်အူခုၣ်တၢ်အံၤအနီၣ်အဆံးလီၤဆီလီၤအသးဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ,မုၢ်အူခုၣ်တၢ်အံၤယံၣ်ထဲလဲၣ်ဒီးမုၢ်အူခုၣ်မုၢ်တၢ်ဖၣ်ဆါအံၤအိၣ်ဝဲထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်အူခုၣ်အိၣ်ထဲလဲၣ်မုၢ်တၢ်လၢၢ်သ့ၣ်လးဖၣ်ဆါလၢပုၤတၢ်အပူၤစၢ်ကိးဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢကလံၤသီၣ်ဂီၢ်တၢ်အိၣ်သးဒီးပုၤကညီတဖၣ်အိၣ်မုၢ်တၢ်ဖၣ်ဆါအံၤအိၣ်ဝဲထဲလဲၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်အူခုၣ်ဟဲလၢလၢၢ်သ့ၣ်လးအယးတကလုာ်အအိၣ်အံၤ-

- မၤစ့ၤလီၤကလံၤလၢအကဆိတဖၣ်ဒီးမၤဘၣ်ဒီးပုၤကညီအတၢ်အိၣ်အူၣ်အိၣ်ချ့.
- ပၣ်ယုာ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤပြဲကဒ်ဖိတဖၣ်,ကလံၤသဝဲ,ကံတဖၣ်ပၣ်ယုာ်ကၢဘီၤဖါနီၣ်စး,ကၢဘီၤဒဲၤအိၣ်စး,ဒီးန့ၣ်ကြိၤကံၤအိၣ်စး,ဒီးလၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအဖီခိၣ်ကးကမူၣ်သဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ပၣ်ယုာ်ဖၣ်ဆါကမူၣ်လၢအနီၣ်န့ၣ်ဒီးမုၢ်အူခုၣ်တၢ်ကမူၣ်လၢအဆံးတဖၣ်ဒီးလီၤ.

လၢၢ်သ့ၣ်လးအလွဲၤယးအဖၣ်ဆါအံၤမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ဖၣ်ဆါဟဲလၢလၢၢ်သ့ၣ်လးအယးတကလုာ်အအိၣ်အံၤ-

- ညီန့ၣ်တၢ်ထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢအပၣ်ယုာ်မုၢ်အူခုၣ်န့ၣ်လီၤ.
- မ့ၢ်တၢ်ကမူၣ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢအတအူအိၣ်ခဲလၢခဲဆုတဖၣ်ဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်အသးဝဲလီၤတံၣ်လၢကလံၤကျါအူဟီၣ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်တၢ်ကမူၣ်ပြဲကဒ်ဖိတဖၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.
- ပၣ်ယုာ်ကံသဝဲအါမံၤဒဲၤလၢစံၤယၤ,အလုမံၤန့ၣ်ယၤ,ဖိထဲစံၤယၤ,စိးဒဲၤယၤ,ထးဒီးဝဲၤကနံၤယၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- လီၤကံၣ်ဒ်သီးဖၣ်ဆါကမူၣ်လၢတၢ်ထံၣ်န့ၣ်အီၤလၢမုၢ်အူခုၣ်အပူၤအသးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢၢ်သ့ၣ်လးအလွဲၤယးအံၤအူခုၣ်အခါမုၢ်အူခုၣ်အံၤမၤဘၣ်ဒီးယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့သ့ၣ်လဲၣ်.

မုၢ်အူခုၣ်မၤဘၣ်ဒီးနတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့သ့ၣ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတၢ်ကမူၣ်လၢအအူခုၣ်တဖၣ်,နသးအန့ၣ်,ကမုၢ်စၢ်ကိးဖဲန့ၣ်အိၣ်တၢ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဆုးတၢ်ဆါ,နအိၣ်ဘၣ်လၢမုၢ်အူခုၣ်အကျါဒိၣ်အါဝဲထဲလဲၣ်ဒီးနန့ၣ်ဘၣ်မုၢ်အူခုၣ်အံၤယံၣ်ထဲလဲၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအိၣ်ဒီးသးမုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါတဖၣ်,ပၣ်ယုာ်တၢ်သးဘဲး,ဖိဒ်ဖိသၣ်(တုၤလၢၤၤၤန့ၣ်),ပိာ်မုၢ်လၢအိၣ်ဒီးဟးသးဒီးပုၤလၢအသးန့ၣ်(၆၅)န့ၣ်အဖီခိၣ်တဖၣ်ကတူၢ်ဘၣ်တၢ်ညီဒိၣ်တက့ၢ်ခိဖျါဘၣ်မုၢ်အူခုၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးမုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါန့ၣ်,အိကသံၣ်ကသိၣ်ကသံၣ်သရၣ်န့ၣ်လီၤန့ၣ်အသးတက့ၢ်

ပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်သးဘဲးတဖၣ်ကဘၣ်လူၤပိာ်မၤထွဲအနီၣ်ကစၢ်တၢ်သးဘဲးတၢ်ရဲၣ်ကျါဒီးကဘၣ်ဟံၣ်ကသံၣ်မၤကိညါလီၤတၢ်သးဘဲးလၢအကပၤထီၣ်လီၤ.

န့ၣ်မုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါလၢန့ၣ်ထွဲအီၤတဂၤလၢလၢမုၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ပနီၣ်ကဲထီၣ်ခိဖျါန့ၣ်ဘၣ်မုၢ်အူခုၣ်အသးန့ၣ်,ကိးနးစံလၢအိၣ်ကိးဆၢကတီၢ်ဒဲး(NURSE-ON-CALL)
ဖဲ 1300 60 60 24 မုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါန့ၣ်ကသံၣ်တၢ်ကူၤစါယါဘျါတက့ၢ်.

ကိး(၀၀၀)ဖဲပုၤတဂၤဂၤမုၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကိလၢကကသါအဂီၢ်မုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါမုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါပုၤယံးတဖၣ်အခါတက့ၢ်.

ဖဲလၢၢ်သ့ၣ်လးမုၢ်အူခုၣ်အခါဖၣ်ဆါကမူၣ်အံၤမၤဘၣ်ဒီးယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့သ့ၣ်လဲၣ်.

လၢၢ်သ့ၣ်လးမုၢ်အူခုၣ်အံၤဟ့ၣ်ထီၣ်မုၢ်အူခုၣ်ဒီးဖၣ်ဆါန့ၣ်လီၤ.

လၢနကကသါန့ၣ်လၢနပသိၣ်အပူၤမုၢ်ဒိၣ်ကဲၣ်ဆိးဘၣ်ဆၢ,ဖၣ်ဆါကမူၣ်လၢမုၢ်အူခုၣ်အကျါအံၤကမၤသးကံၣ်န့ၣ်မံၤန့ၣ်ဒုမုၢ်တၢ်ကိာ်ယုာ်ဘိသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်မ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးဒ်အံၤဒီးမ့ၢ်တၢ်ညါချ့ဘၣ်န့ၣ်,ဖဲနဟးထီၣ်ကွဲၣ်လၢဖၣ်ဆါလၢအလီၤတံၣ်တဖၣ်အအိၣ်တစု,ယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်ကူၤစါယါဘျါတက့ၢ်.

ဖဲလၢၢ်သ့ၣ်လးအယးအံၤမုၢ်အူခုၣ်အကတီၢ်ယကသ့ၣ်ဒီးသဒါလီၤယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့သ့ၣ်လဲၣ်.

ဖၣ်ဆါ

ဖၣ်ဆါမုၢ်ဘၣ်န့ၣ်,သ့ကဆိကွဲၣ်အီၤလၢနစု,န့ၣ်မံၤသ့ၣ်,ဒီးနကိာ်ဘိအလီၤဖဲအလီၤအိၣ်အသးတက့ၢ်,ဖၣ်ဆါမုၢ်လဲၤန့ၣ်အူန့ၣ်မံၤချ့အပူၤန့ၣ်,သ့ကဆိကွဲၣ်အီၤကဖီလီၤဒီးထံကဆိန့ၣ်တက့ၢ်

အိၣ်ဒီးနီၤခိတၢ်ကဆိကဆိတက့ၢ်.-သ့ကဆိကွဲၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်မံၤဒဲၤဒီးဆၢပုၤဒီးထံန့ၣ်တက့ၢ်.

မုၢ်အူခုၣ်

ဖဲမုၢ်အူခုၣ်တၢ်အကတီၢ်,ဒိကန့ၣ်န့ၣ်ကဝီၤဂီၢ်ဂီၢ်အူအကွဲၤလုလီၤသန့မုၢ်တၢ်ကွဲၤဖဲ www.emergency.vic.gov.au

လၢကသ့ၣ်ညါတၢ်ကဲထီၣ်အသးတကီၢ်ခါလၢကလံၤကျါဒီးတၢ်လၢနကဘၣ်မၤတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဖဲမုၢ်အူခုၣ်တၢ်အိၣ်သးအကတီၢ်,ကျဲးစးဟးဆဲးနီၤခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢတၢ်ချါတဖၣ်မုၢ်တၢ်ဖဲမးမၤတၢ်လၢအယၤတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်,ပုၤလၢအအိၣ်တၢ်လဲၣ်ဒီးသးမုၢ်တၢ်ပသိၣ်တၢ်ဆါတဖၣ်ကဘၣ်အိၣ်ဘဲးတသ့ဖဲအသ့ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်တဆိၣ်လၢမုၢ်အူခုၣ်တၢ်လီၤပုၤအလီၤဘၣ်န့ၣ်,အိၣ်လၢဟံၣ်ပုၤယံၤဒီးမုၢ်အူခုၣ်န့ၣ်တက့ၢ်,ကးတံၣ်ယးဝဲကြိၤဖိဒီးကြိၤတဖၣ်တက့ၢ်.

တၢ်မ့ၢ်ကိးဒီးနမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ကလံၤခုၣ်အစးန့ၣ်,တံၣ်အီၤလၢ “ကလံၤကလဲၤတရဲးအသး” မုၢ်တမ့ၢ် “သ့ကဒါကွဲၤကလံၤ” န့ၣ်တက့ၢ်.တၢ်အံၤကမၤစ့ၤလီၤမုၢ်အူခုၣ်တဖၣ်လၢကလဲၤန့ၣ်လီၤအူဟံၣ်ပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နအိၣ်လၢဟံၣ်ပုၤတၢ်ဘၣ်န့ၣ်မုၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်,ဒီးမုၢ်ပုၤဖျဲးလၢနကမၤအီၤသၢပုၤ,အိမိၣ်ထီၣ်လၢနကဟးထီၣ်ကွဲၣ်လၢမုၢ်အူခုၣ်အအိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်,လဲၤအူတၢ်လီၤလၢမုၢ်အူခုၣ်တတုၤအလီၤမုၢ်တမ့ၢ်လဲၤအူတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဖဲနလီၤကဝီၤအပူၤလၢအိၣ်ဒီးကလံၤခုၣ်အစးတဖၣ်ဒ်အမုၢ်လံၣ်ရဲၤဒီး,ပုၤတဝါဝဲၤဒီး,မုၢ်တမ့ၢ်ကျဲးတဖၣ်အလီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

မုၢ်ပုၤဖျဲးတခီ,ကွဲၤထွဲနဟံၣ်ခိၣ်ဟံၣ်ယၤပုၤသးပုၤတဖၣ်မုၢ်တမ့ၢ်ပုၤအဂၤလၢနအိမိၣ်ကလိၣ်အါထီၣ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်က့ၢ်.

နမူနာကားဘာနမူနာနီးတားကားဘာမဲတ်တခီလဲန့်.

မုတမုလ်နပနားဆူးတသုတဘဉ်ဘဉ်နီးမံးမာတလ်တလ်ဘဉ်ဘဉ်နီးအဂ့ၤကတားလ်နကဆိဉ်
လ်ဟံဉ်ပုၤယံၤနီးမုဉ်အူဉ်အလီၤန့ဉ်လီၤ.

စးခိကားဘာမဲတ်သုဉ်ယံၤတဖဉ်,ခိဉ်ဖျဉ်မုတမုဉ်ခိဉ်ဖျဉ်ဖိဘိဉ်ခိဉ်တခီသဒါနလ်မုဉ်အူဉ်
လ်အပဉ်ယုဉ်တကမုဉ်ပုၤနဲဒ်မုတမုဉ်ကဝံတဖဉ်န့ဉ်ဘဉ်.

တကားဘာမဲတ်လီၤဆီ (P2 masks) ဟ့ဉ်ထီဉ်တကဲအါအလ်အဂ့ၤနဲဒ်သီး
နသုတကသါဘဉ်တကမုဉ်ပုၤနဲဒ်မုတမုဉ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

တချူးဆါတဲာ်လီၤနသးလ်နကသုတကားဘာမဲတ် (P2 mask)နဲဒ်အခါ,သုဉ်ညါလ်-

- ကကီၢ်ဝဲနီးဘဉ်နပတမုဉ်ဘဉ်လ်နကကားဘာနမူဉ်နီးကကဲထီဉ်တကဲလ်နကကသါနဲညီ
န့ဉ်အသီးအဂီၢ်,
- ပုၤတဂၤလ်လ်လ်အိဉ်တုၢ်လံးနီးသးမုတမုဉ်ပသိဉ်တါဆါတဖဉ်ကလိဉ်ယုထံဉ်န့ဉ်ကသံဉ်
တကဲစါယါဘျါတချူးအသုဒ်းဝဲအခါ
- ပုၤတဂၤလ်လ်လ်အိဉ်ခဉ်အုဉ်တဖဉ်တကားဘာအမဲတ်ဂ့ၤဂ့ၤဘဉ်
- တါတမၤအီၤလ်ကဘဉ်မိသဉ်အမဲတ်သုဉ်အဂီၢ်ဘဉ်
- အဝဲသုဉ်တခီသဒါနလ်ကဝံတဖဉ်ကကဲအါမိနီဖဲးတဖဉ်န့ဉ်ဘဉ်.

ဖဲလ်လ်သ့ဉ်လးအလွဲးပးအူအိဉ်ဝဲအခါဖျဉ်ကမုဉ်ကမၤဘဉ်နီယ တါအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ဆူဉ်သ့ဝဲခါ.

ဖဲမုဉ်အူလီၤပံာ်ဝဲအခါနကထံဉ်ဘဉ်ဖျဉ်ကမုဉ်ပုၤနဲဒ်ဖိလ်လ်ပံာ်ခိအမဲတ်ဖဲးခိဉ်သ့ဝဲလီၤ.

ဖျဉ်ဆါဖဲလ်လ်သ့ဉ်လးအလွဲးပးအူအိဉ်အဲၤညီန့ဉ်တကဲထီဉ်တလီၤပျဲၤဘဉ်ယိဉ်အလီၤထဲ
န့ဉ်ညါဘဉ်,ဘဉ်ဆဉ်မုဉ်တါအကါခိဉ်ဝဲလ်နကမၤကဆီဖျဉ်ဆါကမုဉ်ဖဲလ်လ်သီးကနီၤသဒါန
ဖဲးဘဉ်မုတမုဉ်မဲတ်ခိဉ်ဘဉ်တဘဉ်ကသးကံာ်ဝဲသ့န့ဉ်လီၤ.

မၤကဆီထီဉ်က့ၤဖျဉ်ဆါကမုဉ်

အိဉ်နီၤခိဉ်တါကဆီကဆီ-သုကဆီကွဲးပးပုၤတါခါခိဉ်တဖဉ်နီးထံတက့ၢ်,နမုဉ်ထီဉ်လ်တါခါ
အမဲတ်ဖဲးခိဉ်အလီၤသုပုၤ,သုကဆီအီၤနီးဆဉ်ပုၤနီးထံန့ဉ်တက့ၢ်.

နီၤသဒါမိသဉ်ဆဲးတဖဉ်လ်ကလိဉ်က့ၤဘူးနီးဖျဉ်ကမုဉ်အိဉ်အလီၤတုၤလ်တါမၤကဆီထီဉ်က့ၤ
အီၤတစုတက့ၢ်.

ယုထံဉ်န့ဉ်အါထီဉ်တါဟ့ဉ်ကုဉ်ဟ့ဉ်ဖးလ်နလီၤကဝီၢ်ပခိဉ်အဆိဉ်လ်တါမၤကဆီထီဉ်က့ၤတါ
ဟူးတါဂၤတဖဉ်န့ဉ်တက့ၢ်.

ယဘဉ်ယိဉ်တါလ်ယဆဉ်ဖိကီဉ်ဖိအတါအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ဆူဉ်အဂီၢ်လီၤ. ယကဘဉ်မၤတါမနုၤလဲန့်.

ဖဲမုဉ်အူဉ်အဆါကတီၢ်,နီးတါမုဉ်ကဲထီဉ်အသးခဲအံၤန့ဉ်,ဟ်ဆဉ်ဖိကီဉ်ဖိတဖဉ်လ်ဟံဉ်ပုၤတ
ပုၤယံၤနီးန့ၤတက့ၢ်.

နမုဉ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘိတါဘဉ်ယးနီးနဆဉ်ဖိကီဉ်ဖိအတါအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ဆူဉ်အဂီၢ်န့ဉ်,တါဉ်ပိဉ်တါ
ဂ့ၢ်အံၤနီးနလီၤကဝီၢ်ဆဉ်ဖိကီဉ်ဖိကသံဉ်သရဉ်မုတမုဉ် Department of
Environment, Land, Water and Planning Customer
Service Centre တါသံကွဲးဝဲၤဒါးဖဲ
136 186 တက့ၢ်.

ထံလ်မုဉ်ခိဉ်ထံကံာ်ဖိဉ်အဒါပုၤတဖဉ်ယအီၤသ့ဝဲခါ.

အီၤထံလ်လ်ထံလ်လ်အပုၤတက့ၢ်,နမုဉ်ခိဉ်ထံကံာ်ဖိဉ်ထံအဒါပုၤထံအဟီၤအဘျါမုဉ်လီၤဆီ,အတါ
အိဉ်ဖျါလီၤဆီမုတမုဉ်နါမုဉ်တခီသီးညီန့ဉ်အသီးန့ဉ်,တဘဉ်သုဆီလ်ကဆီ,လ်အီၤမုတမုဉ်ဆဉ်
ဖိကီဉ်ဖိအဂီၢ်တဂ့ၢ်.

ဆဲးက့ၢ်ခိဉ်ယါၤနဆါဆူဉ်အူဉ်လဲၤဒါးဖဲနလီၤကဝီၢ်ကုဉ်လီၤကရါအဆိဉ်မုတမုဉ်
Department of Health and Human Services
လ်ကသုဉ်ညါအါထီဉ်တါဂ့ၢ်တါကျါအဂီၢ်တက့ၢ်.

ဖျဉ်ဆါကမုဉ်ဖဲလ်လ်လ်သ့ဉ်လးအလွဲးပးမုဉ်အူအိဉ်တါအအိဉ် အံၤမၤဘဉ်နီယတါမုဉ်တါဘိလ်ယကရါအပုၤသ့ခါ.

ဖျဉ်ဆါကမုဉ်တဖဉ်မုဉ်ဂ့ၢ်ဝဲလ်တါမုဉ်တါဘိအဂီၢ်ဘဉ်ဆဉ်,ဖျဉ်ဆါကမုဉ်တိဉ်လ်အဟံဉ်ဖိဉ်ထီဉ်
အသးအါကပအါသံတါမုဉ်တါဘိနီးကီဝဲလ်ကဆီခိဉ်ထီဉ်နီးမုဝဲအဂီၢ်လီၤ.

တါနီးတါလ်န့ဉ်,တါသုတါသုဉ်မုတမုဉ်တါနါမုဉ်နီးလ်ယကရါအပုၤ တဖဉ်မုဉ်ဘဉ်နီးဖျဉ်ဆါကမုဉ်န့ဉ်ယအီၤအီၤကသ့ခါ.

ထီဘိသုနသးတါသုဉ်ညါဖဲနဆါတဲာ်လီၤနသးလ်တါအိဉ်လ်နကဆီအီၤန့ဉ်ပုၤဖျဲးဝဲခါ
တက့ၢ်.တါနီးတါလ်န့ဉ်,တါသုတါသုဉ်မုတမုဉ်တါနါမုဉ်နီးတဖဉ်တါကဘဉ်သုကဆီအီၤမုဉ်
နီၤနီၤတချူးလ်နဖဲမုတမုဉ်အိဉ်အီၤနီးအခါတက့ၢ်.

နမုဉ်တဆဲးနီးအိဉ်တါလ်နသ့ဉ်အီၤတဖဉ်န့ဉ်,တါမုဉ်တါဘိလ်အဘဉ်နီးဖျဉ်ဆါကမုဉ်တဖဉ်န
တါကကွဲးအီၤသ့နီးဟ်အုဉ်ကျဉ်အီၤသ့န့ဉ်လီၤ.

ယဟံဉ်နါလ်မုဉ်အူဉ်န့ဉ်လီၤ.ယကဘဉ်မၤနဲလဲန့်.

ဖဲမုဉ်အူအိဉ်တါဝဲအခါ,နဟံဉ်မုဉ်နါလ်မုဉ်အူဉ်အဖိန့ဉ်-

- အီးထီဉ်ဟံဉ်ဝဲကြိဖိတဖဉ်လ်ကပျဲန့ဉ်မုဉ်ကဝီၢ်နီးကလဲလ်အဆုတဖဉ်အဂီၢ်
- ကလဲလ်ကဖိလီၤတဖဉ်အိဉ်ဝဲလ်မုဉ်တါကဝီၢ်အကျါလီၤ.
- သုကဆီဒါးပုၤတါခါခိဉ်တဖဉ်နီးထံတက့ၢ်,ထွါကွဲးမဲတ်ကလဲလ်ကဘျဉ်လ်နထံဉ်အီၤလ်န
မဲတ်သုတဖဉ်နီးဆဉ်ပုၤနီးထံတက့ၢ်.

တါကုတါကါလ်လ်လီၤအီၤလ်တါချါတဖဉ်တခီယကဘဉ်မၤ အီၤနဲလဲန့်.

ဖဲမုဉ်အူအိဉ်တါခုဉ်အဆါကတီၢ်နမုဉ်လီၤနတါကုတါကါတဖဉ်န့ဉ်,ဆူဉ်ကဒါကုၤအီၤလ်န
ကမၤကဆီကွဲးမုဉ်အူဉ်အနါနီးဖျဉ်ဆါလ်ကကုဒ်းကဲထီဉ်ဖဲးဘဉ်တဖဉ်တဖဉ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

မုဉ်အူဉ်မုဉ်အိဉ်နီးဖဲန့ဉ်တခီ,လ်လီၤနကုနကါတဖဉ်လ်ဟံဉ်ပုၤမုတမုဉ်ဖဲးမၤသုထီဉ်ကုကါန့ဉ်
တက့ၢ်.

လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အဂီၢ်

Vic Emergency

လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤဆိတဖၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအကတီၢ်အဂီၢ်ကွၢ်ဖဲ www.emergency.vic.gov.au တက့ၢ်.

လီၢ်ကစီၤကွၢ်လုလီၤသန့

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတကီၢ်ခါဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအကတီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒီးကန့ၣ်န့ၣ်လီၢ်ကစီၤဂီၢ်အူကွၢ်လုလီၤသန့တက့ၢ်.

NURSE-ON-CALL

လၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်ဆိၣ်ချ့အဂီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးသတူၢ်ကလၢလၢနးစံလၢအဆဲးလီၤဟ်အမံၤတဖၣ်အဆိၣ်,အိၣ်ဖဲၤၣ်ၣ်ၣ်အတီၢ်ပူၤ,ရသီလၢဂီၢ်အဂီၢ်,ကိး 1300 60 60 24 တက့ၢ်.

Department of Health and Human Services

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်ဆိၣ်ချ့အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပဲကဲထီၣ်ခိဖျိဖျိဆါကမူၣ်ပဲလၢလၢဂ့ၢ်သ့ၣ်လးအလွၢ်ယးအူအိၣ်တဖၣ်,မ့တမ့ၢ်မ့ခိၣ်ထံၣ်ဖျိၣ်အဒၤပူၤထံအတၢ်ကဆိၣ်တၢ်အိၣ်သးအဂီၢ်,ကိးဘၣ် 1300 761 874 ဖဲတၢ်မၤထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

Environment Protection Authority Victoria

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးကလံၤအကဆိၣ်တၢ်အိၣ်သးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်အသးအဂၤလၢမ့ၣ်အူအိၣ်တၢ်လၢခိၣ်ယၤန့ၣ်ဆၢၣ်အပူၤအံၤန့ၣ်ထံၣ်န့ၣ်အီၤသ့လၢ EPA Victoria အဆိၣ်ဖဲ 1300 372 842 န့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကစီၤပဒိၣ်

ဆဲးကျိးန့ၣ်လီၢ်ကစီၤကူၣ်လီၢ်ကရၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးဘၣ်ယးဒီးမူခိၣ်ထံၣ်ဖျိၣ်အဒၤပူၤထံတၢ်ကဆိၣ်အတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်တက့ၢ်.

ဒ်သီးနကသ့ဒီးန့ၣ်လံၣ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤအံၤလၢလံၣ်ဖျါၣ်လၢနဖးအီၤကသ့အဂီၢ်ဆဲးကျိး 1300 761 874, သူတၢ်ဆဲးကျိးအကျိၤအကျဲလၢအမ့ၢ် National Relay Service 13 36 77 ဖဲလိၣ်အခါ,မ့တမ့ၢ်အံၤမ့လ်ဆူ, environmental.healthunit@dhhs.vic.gov.au ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢဝံးကထီၣ်ရံၤပဒိၣ်, 1 Treasury Place, Melbourne.

© State of Victoria, Department of Health and Human Services လါနီၤဝုဘၣ် ၂၀၁၆န့ၣ်လီၤ.